
ORGANIZIRANO STANOVANJE UZ PODRŠKU – TIJEKOM 2017. GODINE 

 

KORISNICI  I  NJIHOVA PODRŠKA 

U odnosu na 2016. godinu u programu Organiziranog stanovanja  uz podršku   broj korisnika je ostao 

nepromjenjen sve do  prvog lipnja kada se broj povećava za četvero korisnika. Naime, prije samog 
završetka trogodišnjeg Programa Povratak kući dobivamo „samo“ suglasnost  iznad ugovorenog broja 

korisnika od nadležnog Ministarstva  za četvero korisnika koju su bili na Programu, a to su: Ivica Đurkin, 

Kristijan Đurkin, Stjepan Munđar i Indira Kozar.,te se navedeni od tada vode kao prekobrojni, unatoč 
naporima da se dobije traženo  proširenje Ugovora o međusobnim odnosima sa Ministarstvom za sedam 

korisnika, koliko i imamo kapaciteta. 

  U srpnju  zbog narušenog duševnog zdravlja a samim time i nemogućnosti daljnjeg zbrinjavanja 

organizirano stanovanje napušta korisnica Ivana Flac. Njeno mjesto upotpunjuje  korisnica Indira Kozar. 

Tako da je s  krajem 2017.godine brojka od 26 korisnika  smještenih u osam stambenih zajednica ( 4 sa 

sveobuhvatnom 24-satnom podrškom i 4 s povremenom podrškom ) ostaje nepromijenjena. 

Povećani broj korisnika, dakako, utjecao je i na povećanje broja  neposrednih pružatelja podrške, te je 
zaposleno dvoje novih asistenata i koordinatorica sa Programa Renata Peršak koja odlazi nakon dva 

mjeseca na očuvanje trudnoće.Nju najprije zamijenjuje Željka Ivanušić na mjesec dana,zatim Kristina 

Zorčec , mag.soc.rada . U rujnu zaposleni psiholog Matej Fiškuš odlazi na drugo radno mjesto, njega 

zamijenjuje također psiholog Hoić Ivor. 

Sveukupno u 2017. godini  u organiziranom stanovanju bilo je zaposleno ukupno  24  pružatelja usluge, uz 

već spomenute koordinatore/ce, njih petero, u podršci bilo je uključeno i 15 asistenata/ca,od kojih su  dvije 
asistentice najprije bile zaposlene su preko mjera javnih radova HZZ na šest mjeseci , da bi ih nakon 

isteka mjere zaposlili; jednu od njih  kao zamjenu za porodiljni.Riječ je o osobama sa dvogodišnjom  

praksom rada i volontiranja u našoj Udruzi. 

 Nadalje,  tu su još i voditelj stanovanja Marko Vrus  i domar-vozač - ekonom Ivan Miljančić i vozač 

zaposlen na pola radnog vremena Josip Lesjak. Također valja spomenuti da smo u  pružanje svakodnevne 

podrške uključili i  nove volontere-roditelje osoba s IT. 

AKTIVNOSTI KORISNIKA 

U periodu 2017.godine, osobe s intelektualnim teškoćama u stambenim zajednicama bile su uključene u 
život u zajednici kroz razne aktivnosti.  Na dnevnoj bazi korisnici su imali na izbor cijeli niz radionica: 

kreativne radionice za sve korisnike po tjednom rasporedu za svaku stambenu zajednicu, sportske 

radionice srijedom , uključujući plivanje  ponedjeljkom , radno-proizvodne- izrada kvačica, grupa za 

samozastupanje utorkom, plesne radionice subotom, te terapeutsko jahanje nedeljom u Žiškovcu. 

Od društvenih događanja treba spomenuti  grupne odlaske na koncerte (Balašević,Zečić, Mejaši),  kino 

predstave,razna sportska događanja, izložbe I ost.  

Tijekom ovog perioda , korisnici organiziranog stanovanja sudjelovali su na raznim sportskim 

manifestacijama te postigli zapažene rezultate. 



18 korisnika organizirano je  ljetovalo na Rabu i u Rijeci, posjetili smo krajem rujna svetište Marija 

Bistrica,  u kolovozu Špancirfest, u srpnju adrenalinski park u Zasadbregu Accredo Centar itd. 

Također naši korisnici sudjelovali su na raznim radnim akcijama, pa evo samo nekih: uređivanje dvorišta 

u Matoševoj,postavljanje tlakavaca, krčenje šume   na Celinama, izrada drvenih klupa  također na 

Celinama, uređivanje kuće i dvorišta u Podturenu . 

Od projekata provođenih tijekom 2017.godine, oba vođenih od strane stručne suradnice Maje Vidrač  naši 
korisnici su sudjelovali  tijekom mjeseca svibnja i lipnja  na „Kinezioterapija u vodi“ na Čakovečkim 

bazenima, te u srpnju u građanskoj akciji Ping-pong –ping (uređivanje eksterijera stolno tenis kluba 

Putjane-dva tjedna). 

 Nadalje, sudjelovali su u adaptaciji svih stambenih zajednica u suradnji s Crvenim Križom i firmom 

Kaufland (korporativno volontiranje). Sudjelovali su na raznim sajmovima gdje su prodavali vlastite 

rukotvorine (Porcijunkulovo,Mesap povodom dana Zahvalnosti, štand na Jugu kod Crkve,,Uskršnji  štand 

u gradu itd.) 

Što se tiče zaposlenosti korisnika,unatoč dobroj suradnji sa HZZ i dalje postoji problem kod 

zapošljavanja. 

Glavni razlozi su: slaba ponuda radnih mjesta na tržištu rada te slaba motiviranost korisnika, prvenstveno 

iz financijskih razloga. Tako da je  unutar tog perioda samo dvoje  korisnika bilo zaposleno(Munđar na 
određeno u TMT Čakovec ) i Nukić u Pana stolariji na stručnom usavršavanju. Unatoč problemima kod 

zapošljavanja,  korisnici su uspješno uključeni u razne radne aktivnosti  unutar i izvan same Udruge. 

Troje ih je redovito volontiralo u socijalnoj zadruzi  "Humana Nova", troje na Crvenom križu, dok ih  je 

četvero radilo po posebnom Ugovoru o radno-proizvodnim aktivnostima koji imaju s Udrugom. Također 

deset korisnika redovito je sudjelovalo u radno-proizvodnim aktivnostima  izrada kvačica utorkom i 

četvrtkom ili prema dogovoru.  

 

SURADNJA, SUDJELOVANJA , POSJETE I  CILJEVI 

Surađivali smo sa srodnim Udrugama, posebice iz bliže okolice (Ludbreg- Sunce, Križevci- Maslačak), 

ustanovama (COO Čakovec, HZZ, CZSS Čakovec),raznim institucijama na lokalnoj, županijskoj i 
državnoj razini, obiteljsko- proizvodnim gospodarstvima koji nam znatno pomažu u vidu donacija te sa 

ostalim  senzibiliziranim profitnim sektorom u našoj županiji. Surađivali smo i sa srodnim Udrugama iz 

Slovenije. 

Sudjelovali smo na svim manifestacijama, druženjima i sportskim natjecanjima u organizaciji Hrvatskog 

saveza osoba s intelektualnim teškoćama i srodnih Udruga. 

Obilježili smo  Dan osoba s invaliditetom, te sve važne događaje i manifestacije (dan sv. Valenta).  

U 2017.godini organizirali smo  i susrete naših stanara sa učenicima srednje trgovačke škole koji su nas  

ponajprije obradovali svojim darovima , da bi se zatim i dobrovoljno ponudili u pomoći našim stanarima 

prilikom  adaptacije stambenog prostora. 

U svibnju su nas posjetili i pitomci Vojne škole koje smo upoznali sanašim starima, našim radom i 

tekućom problematikom i koji su nas obradovali sa velikom donacijom  živežnih namirnica. 



 Čast nam je bila ugostiti i prijatelje iz srodne Udruge Ivanečko Sunce,COO  Tomislav Špoljar iz 

Varaždina te prijatelje iz Lendave. 

 Također valja naglasiti da smo ove godine sakupili najviše donacija, od kada postojimo u vidu ne samo 

neophodnih nam namirnica, ogrijeva već i bijele tehnike i ostalih stvari. 

Što se tiče edukacije zaposlenih, redovito su se provodile stalne edukacije i supervizije za   

korisnike i asistente koje je provodila naša vanjska suradnica, edukacijski rahabilitator Dinka Žulić iz 
COO Čakovec., te krajem godine uspostavljena je uspješna suradnja sa supervizoricom soc.radnicom s 

Obiteljskog Centra Renatom Sever u vidu supervizija za asistente kroz šest radionica. U doglednoj 

budućnostidogovorena je i supervizija za članove Stručnog tima. 

U odnosu na 2016.godinu , na tehničkom planu valja spomenuti zamjenu dotrajale stolarije  novom pvc 

stolarijom, preuređenje kuhinje i dnevnog boravka  i zamjenu dimnjaka u stambenoj jedinici Martane i 

zajedničkog dimnjaka u Matoševoj, zatim izgradnju nadstrešnice te proširenje septičke jame na Celinama  

i ostalo. 

Od ostalih novosti  valja spomenuti  uvođenje redovitih mjesečnih sastanaka svih zaposlenih na kojima za 
predstavljamo probleme i teškoće te zajednički tražimo najbolja moguća rješenja te planiramo buduće 

aktivnosti  u zadanim rokovima, što se  pokazali izuzetno konstruktivnim. 

Uvođenje tjednih susreta predstavnika stanara (vijeće stanara), te tjednih susreta predstavnika asistenata 
(vijeće asistenata), a sve kako bi postigli željene  ciljeve , a to su : poboljšanja kvalitete života korisnika, 

poticanje samoodređenja te razvijanje socijalnih i radnih vještina i stjecanje znanja, kao i  

osposobljavanje za što veću samostalnost življenja u vlastitom domu i lokalnoj zajednici, ali i omogućiti 

zaposlenima što ugodniji i manje stresni ji rad, a samim time i veće zadovoljstvo na poslu. 

Problemi postoje. Nedostatna  financijska sredstva, usporeni proces deinstitucionalizacije kao i pregršt  

drugih apsurda.Ali usprkos tome,Mi se i ove godine nadamo proširenju Ugovora s Ministarstvom, 
smještaju novih korisnika i novim zapošljavanjima kako korisnika tako i novo zaposlenih u Udruzi, te 

novim uspješnim projektima kako bi mogli proširiti uslugu i kvalitetu života svih korisnika i članova 

Udruge. 

 

 

U Čakovcu, 05.04.2017. 

 

Marko Vrus, dipl.soc.radnik 

Voditelj organiziranog stanovanja uz podršku UOITMŽ 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 


